
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 349
Vil ministeren med henvisning til svar på MOF alm. del - spørgsmål 140 tilkendegive, om 
regeringen ikke finder det problematisk, at to regionale råstofplaner fra 2020 er blevet 
ophævet og hjemvist af Miljø- og Fødevareklagenævnet efter flere års sagsbehandling? 
Er ministeren enig i, at disse lange sagsbehandlingstider er problematiske for forsynings-
sikkerheden for råstoffer, og at de bidrager til at bringe ubalance mellem udbud og 
efterspørgsel med deraf følgende konsekvenser for prisen på råstoffer? Har regeringen 
til hensigt at reducere de uhyre lange sagsbehandlingstider for klager – eksempelvis ved 
at tilføre flere ressourcer til Miljø- og Fødevareklagenævnet, og/eller ved at der sondres 
mellem nye tilladelser og forlængelse af tilladelser?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kenneth Fredslund 
Petersen (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på kenneth.petersen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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